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Schriftelijke ronde voor raadsvergadering 4 juni 2020 in plaats van commissie Samenleving

Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

1 Wijziging van de 
GR 
Veiligheidsregio

RV Hamerstuk CDA

Bijlage Concept GR ZL 21 Door vertraging in het proces is de 
vraag of de inwerkingstelling van de 
gewijzigde GR ook verschuift naar … 
juni 2020

De wijziging van de GR kan met 
terugwerkende kracht worden vastgesteld.

CDA

Raadsvoorstel 1 In beiden staat dat het van 
burgemeester en wethouders 
toestemming te geven voor de wijziging 
per 1 mei 2020
Komt in raad 4 juni. Hoe gaan we 
hiermee om.

Zie hierboven. D66

Concept Raadsbesluit Zie boven. Idem D66
Argumenten 1 Is er een regeling ingesteld ja of nee en 

wanneer.
Het betreft de wijziging van de bestaande 
gemeenschappelijke regeling. De gewijzigde 
regeling zal bij vaststelling met 
terugwerkende kracht per 1 mei in werking 
treden.

D66

2 Wijziging van de 
GR Het 
Gegevenshuis

RV Hamerstuk CDA

B 3: wijzigingen GR 5 In RV staat dat er geen financiële 
gevolgen zijn. Echter voor 1-50 
werkgevers als lid van de 
werkgeversvereniging SGO wordt een 
bijdrage gevraagd van € 1000,=. Wie 
gaat dat betalen? En hoeveel 

De bijdrage voor de werkgeversvereniging 
SGO zal inderdaad door de deelnemers 
worden betaald. Wij als GR hebben geen 
eigen geld, dus dit wordt inderdaad door 
berekend.

CDA
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

werkgevers (GR-en) zullen zich aan 
gaan sluiten? Met meer dan 50 
werkgevers loopt het bedrag wat 
op.(pg 10). Het is niet veel maar toch 
voor de juiste en complete informatie.

Document Algemeen De teksten van dit  stuk zijn 
erg van ambtelijk niveau .De 
deskundigheid van de vakambtenaar 
komt teveel op de voorzijde hierdoor is 
het moeilijk te begrijpen en te lezen.  
Het wordt wel uitgelegd verder in het 
stuk, wat wij liever eerder zien of 
andere wijze van presentatie. Dit geldt 
niet alleen voor dit stuk maar ook in 
het algemeen.

Een volgende keer zal hier rekening mee 
worden gehouden.

D66

3 Open Club 
Klimmen

Alles bij elkaar opgeteld betaalt de 
gemeente dus 11 mlj.

De gemeente heeft een krediet van €10,3 
mio. reeds gevoteerd. Daarnaast wordt op 
dit moment €750.000 aanvullende 
garantstelling van uw gemeenteraad 
gevraagd (na verzending raadsstukken nog 
€200.000 besparing gerealiseerd in 
samenwerking met partners in het 
ruimteprogramma) waarvan wij voorzien dat 
wij een aanzienlijk in een later stadium 
alsnog zullen afdekken middels aanvullende 
financiering. Daarnaast staat de gemeente 
garant voor een bedrag van €350.000 betreft 
de opbrengsten van het woonprogramma.

CDA

Wat als er geen instemming is voor 1 
mlj extra en wat gebeurt als voor 

Indien er sprake is van een 0-scenario zal 
alleen een kindcentrum gerealiseerd 

CDA
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

scenario 0 gekozen wordt voor de 
ondernemers die al commitment 
hebben gegeven?

worden. Alle andere functionaliteiten, 
waaronder de ruimte voor de deelnemende 
ondernemers zijn in dat scenario niet 
realiseerbaar. De gemeente zal de 
Samenwerkingsovereenkomst moeten 
opzeggen en de ondernemers dienen in het 
0-scenario zelf voor hun eigen huisvesting 
elders zorg te dragen.

Raadsvoorstel 1 Garantstelling woonprogramma was 
315.000 in februari, is nu 350.000. 
Waar komt dit verschil vandaan? En ja, 
wij zien de rekensom van 500.000-
150.000, maar waar is dit op 
geabaseerd?
 

Volgens een markconsultatie is €500.000 een 
reële en haalbare grondopbrengst ten 
aanzien van het aanvullende 
woonprogramma. Het bedrag van €150.000 
is de noodzakelijke afdracht aan het 
sloopfonds conform vigerend beleid. De 
opbrengsten van het aanvullend 
woonprogramma worden dus iets hoger 
ingeschat ten opzichte van de 1e verkenning 
in januari/februari.

D66

Raadsvoorstel 1 Deze garantstelling woonprogramma 
wordt nu bij de zekerheden 
meegenomen, terwijl in februari door 
de raad is besloten dat er maximaal 
€315.000,- uit de algemene reserve 
onttrokken kan worden, is dit risico nu 
niet meer aanwezig?

Theoretisch dient dit risico te worden 
afgedekt. In de praktijk zullen de 
opbrengsten van het woonprogramma, 
waarvoor een markconsultatie is uitgevoerd, 
reëel zijn en het een te verwaarlozen extra 
risico vormt. 

D66

Raadsvoorstel 1 Woonprogramma, naast de verwachte 
opbrengsten, vinden wij dit wenselijk 
als dit er komt? Of moeten we dit 
ondanks de verwachte opbrengsten 
niet willen? Denk hierbij bijvoorbeeld 

Ten aanzien van de eerste vraag 
(woonprogramma), heeft de raad al op 13-2 
ingestemd. Het woonprogramma is mede-
ontstaan naar aanleiding van het 
stedenbouwkundig advies van dhr. Jo 

D66
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

aan bebouwing in een groene zone 
tussen Craubeek en Klimmen. Of de 
afstand naar centrum Klimmen vanaf 
deze levensloopbestendige woningen.

Coenen. De mogelijkheid tot het ontwikkelen 
van woningbouw op de locatie verhoogt 
kwaliteit van het project en verbetert de 
verbinding met de kern. 

Raadsvoorstel Zoals e.e.a. nu wordt voorgesteld is 
1.875.000,- zeker gefinancierd en zou 
de raad bij dit voorstel akkoord gaan 
met een bedrag van maximaal 750.000 
euro uit de algemene reserve. Wanneer 
een subsidie uit de pot van 1.875.000 
wegvalt, wordt dan met andere 
subsidies geprobeerd dit gat te dichten, 
of komt dit opnieuw in de raad?

Er is geen reden om aan te nemen dat 
toegezegde subsidies weg zouden vallen. 

D66

Raadsvoorstel Is er een bouwscenario mogelijk 
waarbij het meest volledige scenario 
het uitgangspunt is, maar wanneer dat 
door het niet verkrijgen van de 
benodigde co-financiering niet 
gerealiseerd kan worden, de plannen 
alsnog worden bijgesteld?

Er zijn nog geen bouwscenario’s uitgewerkt. 
Start van de bouw gebeurt alleen bij 
volledige financiële dekking van het project.

D66

Raadsvoorstel 3 De subsidie bedraagt 17,5% op de 
investeringen in sportenvelden en 
sportaccommodaties (uitgezonderd het 
bewegingsonderwijs). –  Waarom kan 
deze subsidie niet nu al aangevraagd 
worden om in een eerder stadium 
zekerheid te verkrijgen over deze 
subsidie? Er zijn immers al sportvelden 

Deze regeling is niet gebruikt bij de aanleg 
van de voetbalvelden aangezien deze 
regeling destijds nog niet bestond en het 
sportbesluit nog niet vigerend was. Deze 
regeling kan niet met terugwerkende kracht 
worden aangevraagd aangezien er bij de 
realisatie van te voetbalvelden wel sprake 
was van BTW compensatie.

D66
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

t.w.v. van een bedrag boven 1 mio euro 
aangelegd?

Voor de nu nog uit te voeren planonderdelen 
kan de SPUK subsidie pas worden 
aangevraagd kort voor de realisatiefase. De 
subsidie wordt voor één kalenderjaar 
verleend en mag niet worden gereserveerd 
voor toekomstige investeringen.

Raadsvoorstel 3 BDU KRIMPGELDEN. 500.000 Zijn niet 
verwerkt in lijstje subsidie? 

De BDU-krimpmiddelen worden, vanwege 
het uitstel van de herijking van het 
gemeentefonds, ook nog in 2021 door het 
Rijk beschikbaar gesteld aan de regio 
Parkstad Limburg. Wij hebben verzocht een 
bedrag van €  500.000,- in te mogen zetten 
als cofinanciering voor de OCK. Het DB van 
Parkstad heeft zich hierover op 29 april 
gebogen. Er is sprake van een positieve 
grondhouding en een bereidheid Voerendaal 
tegemoet te komen. Omdat de tranche 2021 
BDU-krimpmiddelen thans nog niet formeel 
is toegekend/vrijgegeven, wacht dit op 
verdere formele besluitvorming.

D66

Raadsvoorstel 5 Wanneer er nog subsidies  worden 
verkregen op basis van dit project, 
wordt hiermee dan de algemene 
reserve aangevuld? Of wordt dit geld 
aan andere doeleinden besteedt?

Indien aanvullende subsidies voor het 
project worden aangetrokken zullen deze 
ingezet moeten worden ten behoeve van het 
project. Dit geld kan dus niet aan andere 
doeleinden worden besteed. 

D66

Raadsvoorstel 6 Met de mogelijke onttrekking van 
€750.000,- aan de algemene reserve 

Ja, de norm is zelf bepaald door uw raad op 
13 december 2018. 

D66
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

wordt de norm van 10% gehaald. Die 
norm hebben wij als gemeente 
Voerendaal zelf bepaald? Is er extern 
advies ingewonnen of dit een 
verstandige zet is in het kader van de 
financiële positie van de gemeente 
Voerendaal?

Nee, er is geen extern advies ingewonnen. 
Opgemerkt wordt dat de onttrekking 
inmiddels €550.000 (€200.000 besparing 
gerealiseerd in samenwerking met partners 
in het ruimteprogramma) is.

Raadsbesluit 2020/1/4
Zaak 63191

1 
van 
1

De resultaat verplichting van 315.000 
opbrengst woonprogramma. Bij geen 
doorgang is dit een belasting op de 
Algemene Reserve. Is er zekerheid dat 
het woonprogramma doorgaat?

De gemeente is eigenaar van de grond en zal 
ook zelf het bestemmingsplan in procedure 
brengen. We zitten derhalve zelf aan het 
stuur en op basis van het 
woonbehoefteonderzoek Voerendaal en 
marktconsultaties is de kans dat het 
woonprogramma op deze locatie geen 
doorgang kan vinden verwaarloosbaar klein. 

DV

Concept Raadsbesluit
Zaak 75393

1 
van 
7

Aanvullende Financiering Gemeente: 
Bijdrage 200.000 uit het rioolfonds, dit 
fonds staat onder grote druk gezien de 
toekomstige verplichtingen en 
klimaatveranderingen, resulteert dit 
dan niet in een verdere stijging van 
rioolbelasting bewoners?

Ja, echter omdat dit van meerdere zaken 
afhankelijk is (o.a. ontwikkelingen op vlak 
van alle riool gerelateerde kosten), is het niet 
mogelijk om te kwantificeren hoe groot het 
effect gaat zijn op de rioolbelasting.

DV

6 
van 
7

Bijdrage 750.000 uit de algemene 
reserve welke dan nauwelijks boven 
minimale ondergrens van Algemene 
Reserve ligt terwijl naar de 
verwachtingen t.g.v. de Corona crisis 
meer beroep zal gedaan worden op de 

Over de financiële gevolgen van de 
coronacrisis kan nu nog geen definitieve 
uitspraak worden gedaan. De investering in 
de OCK is een solide investering voor de 
toekomst en voor de leefbaarheid van 
Klimmen en omgeving.

DV
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

Algemene Reserve en deze dan de 
ondergrens doorbreekt?

Raadsvoorstel 4 
van 
7

Opbrengsten en besparingen
Potentiele opbrengsten 
woonprogramma 25 woningen 
levensloopbestendig geraamd op € 
500.000,- waarvan een afdracht moet 
plaatsvinden van € 150.000,- in het 
Sloopfonds.
Moet er voor grondgebonden 
activiteiten ook gereserveerd worden?

De opbrengsten van het woonprogramma 
zijn de netto opbrengsten. Alle kosten die 
gemaakt worden in verband met het 
realiseren van het woonprogramma inclusief 
de realisatie van parkeerplaatsen  zijn hierin 
meegenomen. 

DV

5 
van 
7

Het 0 scenario heeft veel nadelen tegen 
een geringe minderprijs!
Is het mogelijk om de bewoners van 
Klimmen burgerparticipaties te laten 
kopen (welke tegen een vast 
renderende de vergoeding en aflossing) 
om de te korten nu te dragen en het 
voordeel van de OCK in de toekomst te 
benutten (Van, Door en Voor de 
burgers van Klimmen)! 
Deze participatie kan ook door de 
verenigingen gedaan worden!

Deze mogelijkheid is niet onderzocht. 
Dergelijke burgerparticipatie willen we in 
een later stadium inzetten voor bijvoorbeeld 
de inrichting van het terrein en het gebouw.

DV

Raadsvoorstel 3 Overige subsidies
Bij de overige subsidies wordt 
gesproken over de SPUK-regeling. Is 
deze subsidiemogelijkheid ook gebruikt 
bij de aanleg van de voetbalvelden van 
Hellas? Zo nee, kan deze subsidie nog 
met terugwerkende kracht worden 

Deze regeling is niet gebruikt bij de aanleg 
van de voetbalvelden aangezien deze 
regeling destijds nog niet bestond en het 
sportbesluit nog niet vigerend was. Deze 
regeling kan niet met terugwerkende kracht 
worden aangevraagd aangezien er bij de 

DV
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

aangevraagd bij de al gerealiseerde 
voetbalvelden?

realisatie van te voetbalvelden wel sprake 
was van BTW compensatie.

Raadsvoorstel 4 Opbrengsten en besparingen
Bij de buitenruimte zijn er besparingen 
mogelijk.
Kunt u aangeven wat bedoeld wordt 
met onderdelen (deels) met 
zelfwerkzaamheid uit te voeren?
Daarnaast de vraag om een aantal 
voorbeelden van mogelijke 
besparingen voor het maximum van 
€ 140.000,-?

Dat bepaalde onderdelen in de buitenruimte 
door betrokken inwoners, verenigingen, 
vrijwilligers van de burgerij en andere 
partners worden gerealiseerd. Niet alleen 
om de kosten te drukken maar ook om de 
Open Club gedachte te versterken.
Besparingen in de buitenruimte zijn het 
hergebruik van bestaande materialen (b.v. 
de lichtmasten hergebruiken, wel nieuwe 
LED armaturen), iets minder dure 
verharding, zelfwerkzaamheid. Op basis van 
het ontwerp kan dit verder concreet worden 
gemaakt.

DV

Raadsvoorstel 5 Kanttekeningen
Bij een 0-scenario zullen de 
samenwerkingsovereenkomsten 
ontbonden moeten worden. Zijn 
hieraan kosten voor de gemeente of de 
samenwerkingspartners verbonden?

Hieraan zijn geen kosten verbonden. DV

0-scenario Algemeen
Kunt u aangeven wat bij het 0-scenario 
de kosten voor de gemeente zijn bij de 
onderdelen die buiten het 0-scenario 
vallen, bijvoorbeeld kleedlokalen 
voetbalclub, tennisbanen, 
wijksteunpunt burgerij, etc.?

Bij het 0-scenario zal de gemeente niet 
investeren in kleedlokalen, accommodaties 
van verenigingen, tennisbanen en andere 
wegvallende onderdelen. Mogelijk dat de 
verenigingen verzoeken om een financiële 
bijdrage hiervoor aan de gemeente.
De raad beslist dan over de noodzakelijkheid 
van de investeringen in o.a. 
gemeenschapshuis Op d’r Plats om de 

DV
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

functies bibliotheek, burgerij en 
ontmoetingsruimte, verenigingsruimten 
klaar te maken voor de toekomst. Daarnaast 
zal de exploitatie van Op d’r Plats veel 
ongunstiger zijn dan de OCK, omdat er geen 
(semi)commerciële huurders zijn. Dat 
betekent dat er een jaarlijkse 
exploitatiebijdrage nodig zal zijn.
Ook zal er geïnvesteerd moeten worden in 
de waterbuffer vanwege de wateropgave in 
het gebied.

0-scenario Algemeen
Buiten fysieke en financiële 
componenten is er ook de sociaal-
maatschappelijke component.
Kunt u een inschatting maken van de 
effecten van de maatschappelijk 
component van het 0-scenario?

Het maatschappelijke effect van het 0-
scenario is dat er een modern kindcentrum 
gerealiseerd wordt met kinderdagopvang, 
peuteropvang, basisonderwijs en BSO. Alle 
overige maatschappelijke effecten- en 
neveneffecten en kruisbestuivingen vanuit 
verschillende partners in samenwerking met 
elkaar die binnen het concept Open Club 
ontwikkeld zouden worden zullen hiermee 
geen doorgang vinden.

DV

Algemeen Er loopt nog een arbitrage zaak/conflict 
m.b.t. het niet naar behoren 
opgeleverde sportveld. 
a) Wat is de laatste stand van zaken 

hieromtrent?
Blijven de totaalkosten van dit 
onderdeel van het project binnen 

De gemeente heeft de volledige regie naar 
zich toe getrokken inzake de opleverpunten 
van het wetra-veld. trekken. Dat betekent 
dat wij onderzoeken gaan doen wat de 
gebreken precies zijn, een plan maken om 
alles te herstellen en daar ook zelf de 
uitvoering van op ons nemen. In een 
juridische procedure proberen we dan 

DV
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Nr Onderwerp Document 
(raadsvoorstel/bijlage)

Blz. Vraag Antwoord Fractie

budget of draait de gemeente mogelijk 
zelf nog op voor de “faalkosten”?

uiteindelijk die kosten weer te verhalen op 
de in gebreke gestelde partijen. Als deze 
procedure gunstig uitpakt, blijven we binnen 
het budget. 

Algemeen Momenteel haalt Corona de gehele 
samenleving overhoop. Zowel 
particulieren als ondernemers weten 
niet hoe de toekomst eruit zal zien.
a) Wat is de verwachting van de 

gemeente aangaande de beoogde 
nieuwbouw van LLB-woningen?

b) Hoe staan de ondernemers en 
andere partijen die de 
intentieverklaring hebben 
ondertekend nu in de “wedstrijd” 
naar aanleiding van de heersende 
pandemie?

c) Welke risico’s gaan in het project 
schuil a.g.v. Corona? De 
verwachtingen zijn immers dat ons 
mindere tijden boven het hoofd 
hangen

d) Is de verdeling/toekenning van 
vierkante meters vast?

e) stel dat er sprake blijft van de 
anderhalve meter economie, zijn er 
dan genoeg vierkante meters 
berekend?

f) Indien we als Voerendaal voor 
andere uitdagingen worden gesteld 

A. De verwachting is dat de vraag naar 
LLB-appartementen zal blijven voor 
het beoogde segment (middeldure 
huur/koop).

B. De partners en de ondernemers zijn 
nog altijd positief over de Open Club 
en willen nog altijd onderdeel 
uitmaken hiervan en ruimten gaan 
huren. Begin mei 2020 is nog contact 
hierover geweest met alle partners.

C. Hierover is op dit moment nog geen 
uitsluitsel te geven. Enerzijds kunnen 
er risico’s zijn anderzijds kunnen 
bouwkosten mogelijk ook gaan dalen.

D. Ja, op basis hiervan zijn de 
huurtarieven bepaald en de 
samenwerkingsovereenkomsten 
ondertekend.

E. Nee.
F. Van uitstel is wat ons betreft geen 

sprake. 

DV
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Blz. Vraag Antwoord Fractie

door Corona en diens gevolgen 
waardoor de OCK mogelijk , gezien 
zijn majeure karakter, uitgesteld 
moet worden, welke gevolgen heeft 
dit voor het gehele project? 

0-scenario Algemeen
Wat zijn de beoogde maatschappelijke 
effecten van het 0 scenario t.o.v. het 
OCK scenario

Zie beantwoording eerdere vraag:
Het maatschappelijke effect van het 0-
scenario is dat er een modern kindcentrum 
gerealiseerd wordt met kinderdagopvang, 
peuteropvang, basisonderwijs en BSO. Alle 
overige maatschappelijke effecten- en 
neveneffecten en kruisbestuivingen vanuit 
verschillende partners in samenwerking met 
elkaar die binnen het concept Open Club 
ontwikkeld zouden worden zullen hiermee 
geen doorgang vinden.

DV

0-scenario 2 Kindcentrum
Kunt u aangeven wat de reden is om 
stedenbouwkundig het kindcentrum op 
de (deels) huidige locatie basisschool te 
positioneren?

Indien gekozen zou worden voor het nul-
scenario, is een nog te maken afweging waar 
het kindcentrum gebouwd gaat worden. 
Stedenbouwkundig ligt een positie ter 
hoogte van het huidige schoolgebouw voor 
de hand, om een betere aansluiting te 
hebben naar de kern. Echter, in dat geval zijn 
hoge extra kosten voor tijdelijke huisvesting 
noodzakelijk. Er is nog geen keuze gemaakt, 
maar dit zal een dilemma zijn waar we voor 
komen te staan.

DV
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4 Zienswijze 
Begroting 
WOZL/WSP

- -

5 Zienswijze 
Begroting 
Veiligheidsregio

Conform voorgesteld besluit van de 
Raad, een negatieve zienswijze.

CDA

6 Zienswijze 
Begroting 
Gegevenshuis

RV 2 
en 
3

Wordt het batig saldo 2019 nu 
doorgeschoven voor opstarten/ 
uitvoering van project Waarden op 
gebruiksoppervlakte in 2020 (pg 3), of 
voor inhuur van 3-den in 2020 (pg 2)? 
Of is dat hetzelfde?

Het batig saldo wordt doorgeschoven voor 
opstart/uitvoering Waarderen op 
gebruiksoppervlakte, waar een deel nodig zal 
zijn voor inhuur derden in 2020.

CDA

Bijlage Wijziging 
begroting 2020

Pg 
5-6

Doelstelling is oa kostenefficiëntie en 
reductie van lasten. 
a. Hoe is de verhoging van de 

gemeentelijke bijdrage de komende 
jaren te zien? Moet dit bekeken 
worden tov zelf uitvoeren van 
wettelijk verplichte taken? Feit nu is 
dat de bijdrage door Voerendaal 
ieder jaar weer stijgt. 

b. Op pg 6 wordt gesproken over 
lagere bijdrage op lange termijn: 
wat is deze termijn en aan wat voor 
verlaging wordt gedacht?

c. Heeft de deelname van Sittard-
Geleen ook invloed op de onze 
bijdrage?

Zie bijlage CDA
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(raadsvoorstel/bijlage)
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7 Zienswijze 
Begroting BsGW

RV 3 Ook deze GR gaat in bijdrage in 5 jaar 
tijd met 35.000 omhoog.

Deze verhoging zit meerjarig in de begroting 
van Voerendaal. In de begroting 2020-2024 is 
deze stijging door BsGW toegelicht.

CDA

Kadernota 2021 5 Doelmatigheid tot nu toe bereikt door 
geen indexering aan bijdragen te 
berekenen. Dat zal nu niet meer gaan in 
de komende jaren dus verhoging van 
bijdrage, de zoveelste! 

Loon- en prijsindexering bepaalt en berekent 
BsGW niet zelf. Zij is daar uitsluitend een 
doorgeefluik in. Zou men deze niet 
doorberekenen dan zou dat een bezuiniging 
zijn zoals dat tot 2019 het geval was.

CDA

6-7 Voor 2021 verhoging van 5 ton door 
indexering lonen en goederen (pg7). 
Kaders voor bedrijfsvoering en 
risicoanalyse moeten nog komen in 
gewijzigde begroting 2021!

Zie Kadernota: onder 3.1.5 uitgangspunten 
(op pagina 7)

CDA

8 Zienswijze 
Begroting Kompas

Raadsvoorstel Op Pag. 4 tekstfouten in het 
raadsvoorstel 4e alinea in 2019 is gestat 
en in de voorlaatste alinea dubbel dat. 
Pag. 5 in de eerste zin mist een tussen 
streepje na management. Pag. 23 van 
de gewijzigde begroting 2020 een s te 
veel bij gemiddeld in de onderste tabel.

Correcties worden in raadsvoorstel 
doorgevoerd. 

DV

Beleidsverslag 2019 
ISD Kompas

In beleidsverslag 2019 ISD Kompas 
staat op Pag. 4 in afwachting van 
besluit van Beekdalen. Dit is niet 
congruent met Pag. 20 waar staat dat 
gemeente Beekdaelen op de valreep 
van 2019 heeft besloten alsnog toe te 
treden tot Kompas. 

Is inderdaad niet congruent maar het klopt 
dat Beekdaelen op de valreep van 2019 heeft 
besloten alsnog toe te treden tot Kompas. 

DV
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Uitvoeringsprogramma 
2020/2021

In het uitvoeringsprogramma 
2020/2021 staat op Pag. 2 in de derde 
alinea dat de verwachting is dat de 
economie in 2020 zal groeien. Dit zal 
door Coronacrisis bijgesteld dienen te 
worden?
Bij de begroting op Pag. 12 valt op dat 
er een groot verschil zit bij het schema 
recapitulatie vangnetuitkering en eigen 
gemeentelijke bijdrage gebundelde 
uitkering tussen de primitieve 
begroting en de bijgestelde begroting, 
terwijl alle andere bedragen niet 
opvallend verschillen. Hoe is dit verschil 
te verklaren?

Het Uitvoeringsprogramma is opgesteld voor 
uitbraak Corona.  De huidige (Corona)crisis 
was niet te voorzien. Aan de hand van de 
gevolgen hiervan zullen in de loop van het 
jaar indien noodzakelijk zaken bijgesteld 
worden. 

Dit heeft te maken met de toekenning 
gebundelde uitkering (Rijksbijdragen). De 
Rijksbijdrage van Voerendaal is in 2020 lager 
geworden t.o.v. 2019 en de primaire 
begroting 2020. De sluitpost voor het 
gebundeld deel is de gemeentelijke bijdrage. 
Die kan positief of negatief worden. Deze 
post kunnen wij zelf niet beïnvloeden.

DV

9 Zienswijze 
Begroting GGD

Zienswijzen besluit Conform besluit raad met dien 
verstande dat in de begrotingswijziging 
2021-1 de effecten van de coronacrisis 
kenbaar gemaakt worden en in beeld 
gebracht in totaal en voor Voerendaal.

De effecten van de coronacrisis voor de GGD 
ZL zullen in kaart worden gebracht zodra dit 
mogelijk is. Op dat moment zal dit ook 
onderwerp van gesprek zijn in het Algemeen 
Bestuur en wordt u als raad hier ook over 
geïnformeerd.  

CDA

Zienswijze begroting 3 T.a.v. kopje aanpak Coronavirus
“De begroting 2021 gaat uit van een 
gelijkblijvend budget......

Ligt het in de lijn van de verwachtingen 
dat het budget zal stijgen en hoe groot 
zal die stijging zijn.

Het is nog niet bekend wanneer de financiële 
effecten van de coronacrisis voor de GGD ZL 
bekend zijn aangezien de crisis op dit 
moment nog voortduurt en er veel inzet 
vanuit de GGD gevraagd wordt. Daarnaast 
maakt de GGD op dit moment veel 
additionele kosten – buiten de vastgestelde 
begroting – die noodzakelijk zijn in deze 

DV
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Is al bekend wanneer de financiële 
vertaling duidelijk 
wordt ?

periode van coronacrisis, maar waarvoor 
(nog) geen dekking bestaat. Het gaat hierbij 
onder andere om kosten voor aankoop van 
persoonlijke beschermingsmiddelen (niet 
alleen voor de GGD zelf, maar ook voor 
zorgpartners), de extra inzet van eigen 
personeel (deels op onregelmatige 
werktijden) en inhuur. Daarnaast is het een 
gegeven dat door de grote inzet, de GGD in 
2020 geen invulling kan geven aan een 
aanzienlijk deel van de reguliere 
dienstverlening. Op advies van de bestuurlijk 
Financiële Commissie heeft het Dagelijks 
Bestuur de directie het mandaat gegeven om 
extra noodzakelijke uitgaven te kunnen 
doen. Additionele kosten worden door de 
Financiële Commissie gemonitord. Op dit 
moment nog niet bekend is op welke manier 
de rekening vereffend gaat worden en welke 
rol de rijksoverheid hier bijvoorbeeld in zal 
nemen.

10 Zienswijze 
Begroting 
Omnibuzz

RV 2 
en 
4

Stijging van vervoer op maat in 
Voerendaal:
- In veel gemeenten zijn het aantal 

ritten en zones gedaald. Waar komt 
voor Voerendaal de stijging 
vandaan?:

o 7,2% aantal ritten meer dan 
in 2018; 

In 14 gemeenten is het vervoersvolume zijn 
gestegen, in 16 gemeenten is het 
vervoersvolume gedaald.

Nee, er is niet toleranter geïndiceerd. De 
Wmo in Voerendaal indiceert al jaren naar 
individuele behoefte, m.a.w. er wordt 
uitgevraagd welke ritten gemaakt zullen 
worden en daar wordt het zonebudget per 
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o 2% aantal standaard zones 
meer gereden; 

o individuele zones stijging 
van 220%; 

o kamer-tot-kamer zones 
stijging met 24%;

o 21% meer zones toeslag 
laag;

o 110% meer zones 
meereizend OV.

Heeft Voerendaal in 2019 
toleranter en meer geïndiceerd? 
Maw wat is de oorzaak van de 
grote stijgingen?

jaar op afgestemd. Daarbij, er worden 
bovendien max 640 zones per jaar verstrekt 
(minder komt dus ook heel vaak voor). 
Onbeperkt reizen is al jaren niet meer 
mogelijk. Alleen in zeer schrijnende gevallen 
wordt dit maximale aantal zones van 640 
naar boven bijgesteld. Bijvoorbeeld als een 
persoon zijn partner in verpleegkliniek in 
andere gemeente meerdere keren per week 
wil bezoeken. Je kunt nml niet kiezen in 
welke verpleegkliniek of herstelafdeling je 
terecht komt. Wij hanteren zoals gezegd al 
jaren (pakweg 5 jaar) een max van 640 
zones, terwijl Maastricht pas sinds feb-mrt 
2019 een max van 750 zones hanteert. 
Kortom, we hebben een realistische en 
eerlijke manier van toekennen, toegespitst 
op de individuele omstandigheden.
De stijging in Voerendaal zit hem in het 
toegenomen aantal cliënten en in de 
toenemende complexe problematieken van 
thuiswonende cliënten. Doordat mensen zo 
lang mogelijk thuis blijven wonen, is er vaker 
speciale begeleiding nodig, waardoor de 
hoge toeslag geldt i.p.v. geen toeslag of de 
lage toeslag.
NB: de enorme stijging van individuele zones 
(220%) wordt veroorzaakt door een zeer 
klein aantal cliënten. Van dit soort cliënten 
hebben wij er in Voerendaal maar 1-2. Op 
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Waarom compenseert Toeslag 
laag niet bij de andere type 
zones?

het moment dat er één indicatie bijkomt dan 
is dat meteen een stijging van 50-100 %. 
Kleine aantallen brengen in dit geval een 
grote procentuele verandering teweeg.

Door de complexere problematieken a.g.v. 
onder andere het langer thuis wonen is er 
vaker een speciale indicatie nodig. 
Bijvoorbeeld voor het vervoer ‘van deur tot 
deur’: cliënten worden niet zomaar op straat 
achter gelaten, maar tot aan de deur 
begeleid waar ze ‘overgenomen’ worden 
door een contactpersoon. Voor dit soort 
diensten betalen we vanzelfsprekend een 
hogere toeslag. De indicaties met ‘toeslag 
laag’ nemen minder hard toe dan de 
indicaties met een hoge toeslag. Dit hangt 
logischerwijs samen met de demografische 
kenmerken van onze gemeente en het langer 
thuis blijven wonen van mensen.

Het aantal zones wordt afgestemd op de 
persoonlijke behoefte; we hanteren hierbij 
maatwerk. Er kan niet onbeperkt gereisd 
worden. Daarnaast is er een max aantal 
zones dat per jaar per cliënt wordt verstrekt, 
ongeacht de vervoersbehoefte. Hier wordt 
alleen in uitzonderlijke gevallen van 
afgeweken. Daarnaast hebben we voor de 
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Wat zijn/is de interne 
Voerendaalse 
maatregelen/beleid om de 
vervoerskosten in de hand te 
houden? 

korte ritten naar onze eigen algemene 
voorzieningen in de burgerijen de buurtbus. 
Zie daarnaast ook p.32-34 van het jaarverslag 
voor de interne en externe 
beheersmaatregelen die voor alle 
gemeenten gelden.

RV 4 U geeft aan dat er overall-Omnibuzz 
een sterke daling van het aantal ritten 
te zien was (en is?). 
- Wat heeft Omnibuzz hier precies 

over aangegeven? 
- In de tabel op pagina 44 van het 

jaarverslag kunt u zien dat er een totale 
daling is van het aantal zones van 1,7%. 
Maar als u op de tabel inzoomt kunt u 
zien dat van de 30 gemeenten er bij 14 
een stijging waar te nemen is en bij 16 
gemeenten een afname. De 
doorslaggevende factor in dezen is de 
daling van ruim 8% van de gemeente 
Maastricht door het maximale 
zonebudget dat ze heeft doorgevoerd. 
De impact van de daling van Maastricht 
werkt door op de totale cijfers van 
Omnibuzz-breed.

CDA
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- Waarom is dat juist voor 
Voerendaal gestegen met meer dan 
5%?

- Heeft de coronacrisis invloed op het 
aantal ritten voor Voerendaal 

- De stijging van het vervoersvolume is al 
een aantal jaren zichtbaar binnen 
Omnibuzz. Bij de gemeente Voerendaal 
hadden we verleden jaar echter nog te 
maken met een daling (terwijl bij andere 
gemeenten massaal een stijging te zien 
was. We zien al enige jaren een grillig 
verloop bij het vervoersvolume in 
Voerendaal, zonder dat dat hier een 
beleidswijziging aan ten grondslag ligt. In 
2019 hebben we wel geconstateerd dat 
het aantal cliënten is toegenomen van 
311 naar 331 cliënten (= +6,5%). Dit 
hangt samen met onze demografische 
ontwikkeling, het langer thuis blijven 
wonen, het wegvallen van een aantal 
bushaltes in de kleinere kernen een paar 
jaar geleden, etc. Dus de stijging valt 
vanuit die inzichten te verklaren. Ook in 
de gemeenten Gulpen-Wittem, 
Simpelveld, Eijsden-Margraten, 
Roermond en Stein is sprake van een 
stijging van meer dan 5%.

- Door de Coronacrisis is 93% van het 
vervoer (sinds maart) weggevallen. Wat 
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uitgevoerd door Omnibuzz sinds 
half maart? 

- Verwacht Voerendaal de komende 
jaren ivm corona een sterkere 
afname van vervoerskosten dan de 
80% die nu gehanteerd wordt als 
bevoorschotting door Omnibuzz?

de effecten op langere termijn zullen zijn 
is moeilijk in te schatten. Al zijn er wel 
sterke vermoedens dat als Corona langer 
onder ons zal blijven, en dat is de 
verwachting, het maatschappelijk 
vervoer ook zal afnemen.

- De gemeenten betalen voorlopig (2020) 
80% van het begrote vervoer uit. Ook al 
wordt 90% van het vervoer niet meer 
uitgevoerd. Het is nu nog te vroeg om 
aannames te doen voor 2021.

Jaarverslag 2019 Instemming met Jaarverslag 2019 CDA
zienswijzen Voerendaal wil de volgende zienswijzen 

indienen bij het DB Omnibuzz:
- Graag effecten van corona voor 

Voerendaal in kaart brengen voor 
de komende jaren 2020-2024. Dit 
kan in de eerstvolgende 
begrotingswijziging 2021 gedaan 
worden;

- Omnibuzz oproepen tot verlagen 
van kosten van de interne 
bedrijfsvoering, regie en kapitaal;

- In het bijzonder aandacht blijven 
besteden aan de preventieve kant 
van het vervoer op maat door de 
kanteling van het vervoer verder 

Omnibuzz probeert op alle vlakken de kosten 
beheersbaar te houden. Op verzoek van het 
DB zijn in 2018 beheersmaatregelen 
voorgelegd en in 2019 zijn deze uitgewerkt. 
Zie voor een toelichting van de 
beheersmaatregelen ook p.32-24 van het 
jaarverslag 2019.

CDA
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door te blijven stimuleren bij de 
klanten en door te ontwikkelen.

Raadsvoorstel 1.2 Kennis te nemen van de 
begrotingswijziging en  het 
meerjarenperspectief 2022-2024 e.v. 
Zijn deze jaartallen juist .
Waar is het document 
meerjarenperspectief hier van.

Ja, is juist.
Het meerjarenperspectief 2022-2024 maakt 
onderdeel uit van de begroting 2021, het is 
geïntegreerd in één document.

D66

NB Algemeen verzoek Graag overzicht van alle GR-en die 
Voerendaal heeft en de financiële 
bijdragen over afgelopen twee jaren en 
komende drie jaren om een totaal 
overzicht van de kosten te hebben.
Ook graag conclusies wat deze 
bijdragen apart en samen tot gevolg 
hebben op onze begroting.

CDA


